
Protokół Nr 11/16 

 

z 12-go posiedzenia Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo  

odbytego w dniu 26 lipca 2016 r. w sali narad w Urzędzie Gminy Grabowo. 

 

Początek posiedzenia - godzina 14.00, zakończenie - godzina 15.25. 

Posiedzeniu przewodniczył p. Marek Zielonka - Przewodniczący Komisji, protokołowała Justyna Obrycka. 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1) Marek Zielonka, 

2) Brzózka Henryk,  

3) Milewska Jadwiga 

4) Rydzewski Ryszard, 

5) Szwedo Ewa 

6) Skrodzki Michał  

7) Wiszowaty Marek 

8) Banachowski Robert 

 (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Przewodnicząca Rady Gminy – p. Mirosława Pogorzelska,  

2. Wiceprzewodniczący Rady Gminy - p. Janusz Wiśniewski, 

3. Wójt Gminy –p. Andrzej Piętka,  

4. Zastępca Wójta Gminy – p. Marek Cwalina, 

5. Skarbnik Gminy – p. Edyta Mosakowska,  

6. Kierownik referatu UG – p. Stanisław Wróbel, 

7. Referent ds. utrzymania czystości i porządku - p. Wioletta Wiszowata, 

 

Porządek dzienny posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) określenia przystanków komunikacyjnych, których zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

b) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Grabowo, 

c) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty,  

d) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości na terenie Gminy Grabowo, 

e) zmian w budżecie gminy Grabowo na 2016 rok. 

4. Wolne wnioski.  

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. 1. 12-te posiedzenie Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo otworzył p. Marek Zielonka - 

Przewodniczący Komisji, który powitał zebranych i stwierdził prawomocność posiedzenia. 

Przedstawił członkom Komisji proponowany porządek dzienny posiedzenia.  

Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie zmian w porządku dziennym, tj:- w pkt. 3 zmienić zapis lit. e) „zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2024” i nadać kolejną literę porządku „f) zmian w budżecie gminy 

Grabowo na 2016 rok” oraz po pkt. 3 wprowadzić dodatkowy pkt 4. porządku „Dowożenie uczniów do szkół” a  

kolejnym nadać nową numerację. 

Członkowie Komisji zaakceptowali wniosek Wójta o wprowadzenie zmian w porządku dziennym posiedzenia Komisji i 

przyjęli go jednogłośnie. 



Na stan 8 członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 8 osób. W głosowaniu jawnym wszyscy członkowie Komisji 

głosowali za przyjęciem zmian porządku dziennego. 

Ad. 2. Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji Gospodarczej i Finansów został przyjęty w zapisanym brzmieniu 

jednogłośnie. 

Na stan 8 członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 8 osób. W głosowaniu jawnym wszyscy członkowie Komisji 

głosowali za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia w zapisanym brzmieniu. 

Ad. 3a) Projekt uchwały przedstawił p. S. Wróbel, który wskazał miejsca przystanków, z których dowożeni są uczniowie 

do szkół. Stwierdził, ze obowiązkiem gminy jest podjęcie takiej uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 2 do 

protokołu). 

Radny Rydzewski R. zaproponował, aby w miejscowości Konopki Monety postawić drugi przystanek dla dowozu dzieci.  

Radny Zielonka stwierdził, że jeżeli odległość do przystanku jest większa niż 500 m wówczas potrzebny jest drugi 

przystanek. 

Innych uwag Komisja nie wniosła do przedstawionego projektu. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków (Opinia nr 

12/75/16 stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

1 członek Komisji opuścił salę narad. W głosowaniu jawnym spośród obecnych  w czasie głosowania 7 członków, za 

przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się 

od głosowania.  

Ad. 3b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Grabowo 

przedstawiła referent p. W. Wiszowata informując, że w rozstrzygnięciu nadzorczym podjętej wcześniej uchwały 

wskazano błędy, które należało usunąć. Dokonano poprawek w zapisach regulaminu zgodnie z sugestią nadzoru i dlatego 

należy podjąć uchwałę ponownie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały (opinia nr 12/76/16 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem opinii głosowało 8 członków Komisji. Nie było 

członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3c) W dalszej kolejności p. Wiszowata W. przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty (projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 

do protokołu). 

Po przedstawieniu projektu uchwały głos zabrał Wójt, który przytoczył wysokości stawek opłat za odpady komunalne w 

innych- ościennych gminach i stwierdził, że w naszej gminie mamy stawki niższe od innych. Metoda naliczania kosztów 

odbioru odpadów nie ulegnie zmianie- będzie to opłata uzależniona od wielkości od gospodarstwa domowego, natomiast 

proponowane jest nieznaczne podniesienie stawki od 1 stycznia 2017 r. - 1 zł od osoby w gospodarstwie domowym. 

Żadnych wniosków merytorycznych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię o projekcie uchwały pod głosowanie. 

Komisja jednogłośnie przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały (opinia nr 12/77/16 stanowi załącznik nr 7 

do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem opinii głosowało 8 członków komisji. Nie było 

osób głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3d) Projekt następnej uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Grabowo przedstawiła i omówiła szczegóły 

zmian w formularzu deklaracji p. W. Wiszowata. Formularz deklaracji dotyczący odpadów komunalnych musi być 

zmieniony, gdyż zawierał błędy merytoryczne wskazane przez nadzór Wojewody. Wskazówki nadzoru zostały 

wprowadzone do formularza a błędy usunięte i uchwała musi być ponownie rozpatrzona (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 8). 

Członkowie Komisji nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji poddał projekt opinii z wnioskiem pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię w sprawie projektu przedmiotowej uchwały (opinia nr 12/78/16 stanowi załącznik nr 

9 do protokołu). 



W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem opinii głosowało 8 członków Komisji. Nie było 

członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3e) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2024 zaprezentowała  

p. E. Mosakowska - skarbnik gminy, która powiedziała, że po sporządzeniu sprawozdań z wykonania budżetu za 2015 r. 

należało wprowadzić do WPF dane dotyczące wolnych środków oraz dochodów majątkowych. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji poddał projekt opinii dotyczący przedstawionego projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię w sprawie projektu przedmiotowej uchwały (opinia nr 12/79/16 stanowi załącznik nr 

10 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem opinii głosowało 8 członków Komisji. Nie było 

członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3 f) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok przedstawiła Skarbnik gminy omawiając 

szczegółowo załącznik nr 3 do uchwały - objaśnienia. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie opinię dotyczącą projektu uchwały. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na 2016 rok 

(opinia nr 12/80/16 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem opinii głosowało 8 członków Komisji. Nie było 

członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 4. W temacie dowożenia uczniów do szkół gminy Grabowo głos zabrał Wójt gminy, który poinformował, że zgodnie 

z zaleceniami pokontrolnymi PIP i RIO kierowcy powinni mieć 10 godzin snu, winni pracować bez nadgodzin; w 

autobusie dowożącym uczniów powinien być opiekun dowozu dla bezpieczeństwa przewozu. Koszty dowozu ponoszone 

przez gminę są wysokie. Ponadto stan techniczny autobusów nie jest najlepszy, jeden autobus w ciągu roku szkolnego 

musiał być wycofany z dowozu.  

Mówił, iż na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej uznano, że należy podjąć działania, aby dowóz uczniów przekazać 

prywatnej firmie przewozowej wyłonionej w drodze przetargu.  

Radny M. Zielonka zapytał czy Gmina będzie miała z tego tytułu oszczędności i czy kierowcy będą mieli zatrudnienie? - 

- Wójt powiedział, że z kosztów odejdą naprawy sprzętu, konieczność zatrudnienia opiekunów, wypłata wynagrodzeń za 

godziny nadliczbowe kierowców. Kierowcy mogą wyrazić zgodę na przejście do firmy przewozowej lub mogą pozostać 

pracownikami gminy i wykonywać inne prace związane z transportem /obsługa ciągnika, sprzętu drogowego/, gdyż 

obecnie do obsługi sprzętu wyznaczani są pracownicy zatrudnieni okresowo z ramienia Powiatowego Urzędu Pracy w 

Kolnie. 

Członkowie Komisji wyrazili aprobatę dla takiego sposobu rozwiązania problemu dowozu uczniów do szkół. 

Ad. 5. W tym punkcie posiedzenia członek Komisji - p. M. Zielonka zapytał - dlaczego zwołano w trybie pilnym 

posiedzenie Komisji i sesję Rady Gminy? 

W odpowiedzi p. Wójt powiedział, że na 29 lipca br. ustalono termin podpisania umów na dofinansowanie ze środków 

zewnętrznych budowy dróg i należy mieć zabezpieczone na ten cel środki własne w budżecie, stąd konieczne jest 

podjęcie uchwały zmieniającej budżet. 

Innych uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Ad. 6. Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Komisji p. Marek Zielonka podziękował obecnym i 

zamknął 12-te posiedzenie Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo. 

 

 

  Protokołowała:             Przewodniczący Komisji 

Justyna Obrycka       Marek Zielonka   

 

 


